
Записник са III редовне седнице УО

Седница је одржана 1. јуна 2023. године са почетком у 10 часова у просторијама Етно село,
Велика Плана. Седници присуствују председник Иван Ружичић, председник скупштине Дејан
Недић, Роберт Џунић, Александар Стевановић, Горан Стевановић, Весна Чолић, Јелена Чеперковић
Спасојевић, као и члан друштва и записничар Владан Ницовић.

Председнник УО предложио је следећи дневни ред:

1. Усвајање записника са претходне седнице од 18. јануара 2023. године
2. Актуелности у раду ДДШС
3. Информација о оставкама  чланова УО ДДШС – из региона Београд и закључци у вези са

тим
4. Текућа питања

I ТАЧКА

Записник са II редовне седнице УО усвојен је једногласно, без измена и допуна.

II ТАЧКА

Председник УО се осврнуо на рад УО у периоду од нове године па до данас. Истакао је одржавање
друге редовне седнице 18. јанаура у просторији Сингидунума на којој је усаглашено шест
докумената који су проистекли из закључка са стручног скупа одржаног у новембру 2022. године
на Тари са циљем да се представе Министру просвете.

Дана 21. фебруара 2023. године председник Иван Ружичић, председник скупштине Дејан Недић,
Милош Бјелановић и Милибор Саковић су одржали састанак са Министром просвете Бранком
Ружићем, са помоћницима Милошем Благојевићем и Миланом Пашићем , као и са специјалним
саветником министра Зораном Костићем.

Први документ који је предочен тиму министарства везан је за велики проблем које школе имају у
смислу поштовања закона о противпожарној заштити, јер су поједине школе почеле да буду
кажњаване од стране инспекције противпожарне заштите због неиспуњавања правилника, а
директна је последица категоризације јавних установа и обавезе које из тога проистичу.

Министар је обећао хитан састанак Министарства просвете са Министарством унутрашњих
послова како би се овај проблем разрешио.

Када је реч о напредовању и звањима директора школе Министарство је става да то питање док
имају  статус директора лица не могу напредовати.

Што се тиче правилника о материјалним трошковима или финансирању школа Министарство је
предочило члановима наше делегације да ће у најскорије време бити формирана радна група која
ће се позабавити свим тим правилница и да ће наши чланови бити део тих група.

Такође су разматрани и проблеми за недостатак кадрова на шта је председник УО, Иван Ружичић
рекао да је та наша иницијатива узбуркала јавност и да непосредно поосле тога Министаство је
затражило од  Националног просветног савета да да своје мишљење и предлоге како да се овај



проблем превазиђе, што је резултирало чињеницом да је десетак факултета који школују
наставнички кадар изашло са озбиљном анализом и предлозима како да се овај проблем
превазиђе. Такође је започета и тема о резултатима реформе Гиманзије са обећањем да ће се и та
тема ускоро наћи на дневном реду решавања Министарства просвете.

III ТАЧКА

Поводом оставки чланова УО из региона Београд , Дејан Недић је обавестио о незадовољству дела
чланова региона Београд по питању неоглашавања друштва  после трагичних догађања у основној
школи Владислав Рибникар.

Разлог због неоглашавања и пружања подршке директорки школе леже у чињеници и ако 15
година ради тај посао, директорка се није учланила у наше удружење а није се ни једном огласила
у јавности после овог трагичног догађаја. За разлику од ње оглашавао се председник Савета
родитеља, што сматрамо да директорка то није смела да дозволи.

Ти притисци негодовања дела чланства је утицало на одлуку о оставци Милоша Бјелановића и
Бранке Ивковић Петронић. Чак је исказао да се се и он двоумио да поднесе оставку. Али због
одржања нашег удружења то није учинио, јер сматра да је много енергије уложено у развој
друштва директора да би група незадовољних директора то све могла да заустави. Након тога
председник УО Иван Ружичић прочитао текст обе оставке и отворио дискусију.

Сви учесници су истакли да су и Милош и Бранка много енергије уложили у рад друштва и да су
сва догађања од стручног скупа на Тари до данас могла да произведу ситуацију да поднесу оставке
на рад у УО, али чињеница да су иступили из самог удружења је изазвала зачуђеност и
забринутост.

Роберт Џунић је упознао чланове УО са телефонским разговором и са Милошем и са Бранком и
позивом да присуствују данашњој седници али су они одбили да присуствују истој.

Оваква догађања не би требало да друштво ослабе, већ да  ојача само друштво и да са још већим
ентузијазмом наставимо са радом.

После дискусије предсеник УО је дао на усвајање оставке чланова УО које су једногласно
прихваћене.

Потом је дао предлог да се у складу са Статутом изврши избор два нова члана.

Председник УО обратио се члановима ДДШС из региона Београд:

„Поштоване колегинице и колеге, чланови Друштва директора школа Србије из региона
Београд,

У оквиру 3. тачке редовне Седнице Управног одбора која је одржана 1.6.2023. у Великој Плани
разматран је начин решавања питања два упражњена места у Управном одбору из региона
Београд. У тим дискусијама је истакнуто да смо сличан проблем имали прошле године, додуше
из другог разлога, са члановима Управног одбора из региона Војводина и тај проблем је решен



ангажовањем чланова Управног одбора и то је верификовано на изборној Скупштини 9.
новембра 2022. године.

Полазећи од тога да је регион Београд веома важан део Друштва, да су веома ангажовани у
свим активностима Друштва директора школа Србије и да имају изузетан потенцијал,
чланови Управног одбора су најпре подсетили на све заједничке активности у претходних 4-5
година које су допринеле унапређењу рада и положаја директора образовно-васпитних
установа.

Ангажовањем Друштва веома брзо је решен проблем са чланом 124. Закона о основама
система образовања и васпитања, који је стварао велике проблеме директорима, и који смо
великим залагањем и ангажовањем, ПОСЕБНО БЕОГРАДСКОГ РУКОВОДСТВА ДДШС, за непуних 6
месеци вратили на старо. Успели смо и да издејствујемо и чување радног места директорима
школа у два мандата.

Такође, Друштво директора школа Србије је добило свог представника у Националном
просветном савету, чиме смо и институционално препознати. Активно, као партнери
Министарства просвете и научно-технолошког развоја и Завода за унапређивање образовања
и васпитања, учествовали смо у изради програма обуке за стицање лиценце за директоре
образовно-васпитних установа, затим и у реализацији тих обука. Остаје недостатак да
колеге из Министарства просвете, упркос нашим предлозима, још увек нису директорима који
су положили испит за лиценцу уручили и доставили лиценцу, већ се све завршило на потврди о
положеном испиту за лиценцу.

Такође, Управни одбор је благовремено указивао на проблеме који се односе на примену Закона о
заштити од пожара на образовно-васпитне установе, на проблеме који се односе на тужбе
помоћних радника и колега који су радили по Индивидуалном образовном плану (ИОП), на лош и
деградирајући материјални положај директора образовно-васпитних установа, с обзиром на
ниво одговорности и обавеза које имају директори.

После 10. стручног скупа који је одржан на Тари од 9. до 11. новембра 2022. године, где смо
позвали све директоре да уоче неки проблем у систему и дају предлог за његово решење,
Управни одбор је уобличио шест докумената, на седници Управног одбора која је одржана 18.1.
2023. године у Београду. Та документа су предата Министарству просвете на састанку 21.2.
2023. са министром просвете господином Бранком Ружићем и његовим сарадницима.

Нека од тих питања су одмах дата у решавање (примена Закона о заштити од пожара,
питање звања за директоре образовно-васпитних установа, недостатак наставника и
отежана реализација наставе), а нека треба да се решавају у наредном периоду (Правилници о
финансирању свих врста школа и питање реформе гимназија).

Сматрамо да је Друштво директора школа Србије, много пре свих ових трагичних дешавања,
указало на озбиљне проблеме у образовно-васпитном систему и то је у марту и априлу било
инспирација и другим актерима у систему да изађу са својим ставовима. Овде, пре свега
мислимо на акцију осам наставничких факултета са Београдског универзитета, акцију
Друштва за српски језик и књижевност и на неки начин је читаво друштво алармирано и



почело је озбиљно да се бави питањима и проблемима са којима се суочава наш образовно-
васпитни систем, као важан део друштва.

У том смислу, сматрамо да је Друштво директора школа Србије веома активно испуњавало
оно што јесу његови основни циљеви: борба за стварање бољих услова за развој нових идеја у
области образовања, као и, између осталог, залагање за професионални, стручни и
материјални статус директора образовно-васпитних установа у Србији. На жалост, сви ти
циљеви нису испуњени, али то не зависи само од нас, већ и од стања у друштву и спремности
државе да се уважи смисао и значај знања уопште. У свим овим активностима изузетан
допринос и учешће су дале колеге из Београда и у том смислу Управни одбор жели да се што пре
комплетира Управни одбор са представницима из региона Београд и у том циљу донео је
следеће одлуке:

1. Управни одбор Друштва директора школа Србије формира комисију која ће спровести
процедуру за избор два члана Управног одбора из региона Београд, односно да верификује
кандидате и закаже и одржи састанак региона Београд на коме ће се тајним изјашњавањем
изабрати нови чланови Управног одбора. Комисију чине: Дејан Недић, председник Скупштине
Друштва директора школа Србије, Весна Ћировић, члан Надзорног одбора из региона Београд и
Мира Слобода, члан Скупштине.

2. У сагласности са чланом 19, тачком 4.3. Статута Друштва директора школа Србије
позивамо све чланове Друштва директора школа Србије из региона Београд, да од 8. до 28. јуна
2023. године доставе предлоге за нове чланове Управног одбора са потписима 20 чланова
Друштва из региона Београд, који испуњавају обавезе члана Друштва из члана 10. и члана 19,
тачка 4.6. Потписи се достављају на листу на коме ће писати: „Списак чланова Друштва
директора школа Србије из региона Београд, који подржавају кандидатуру (име и презиме
кандидата) за чланове Управног одбора Друштва директора школа Србије“. Испод ће бити
табела у exel-у са именом, презименом, школом, датумом давања сагласности и потписом
члана Друштва који даје сагласност. Напомињемо да сваки члан Друштва из региона Београд
може потписати и подржати више кандидатура својим потписом, а на изборном састанку
гласа само за два кандидата, од броја који буде био кандидован. Што се тиче листе за подршку
једном кандидату, она не мора да буде на једном листу, већ може и на више листова, али да
збирно има најмање 20 папира;

3. Одмах по истеку рока за предају листа кандидата председнику Скупштине, комисија коју је
овластио Управни одбор, ће у року од 10 дана организовати састанак за избор и упутити позив
свим члановима из региона Београд да присуствују том састанку (у складу са чланом 19,
тачком 4.4. Статута Друштва директора школа Србије); ОВАЈ САСТАНАК СВИХ ДИРЕКТОРА ИЗ
РЕГИОНА БЕОГРАД, МОЖЕТЕ ОЧЕКИВАТИ ПОЧЕТКОМ ЈУЛА МЕСЕЦА.

4. После одржаног састанка и избора два нова члана Управног одбора, комисија коју је именовао
Управни одбор на својој Седници од 1. јуна 2023. године ће поднети писмени извештај
председнику Управног одбора и на првој наредној седници Управног одбора ће, у складу са
чланим 19, тачком 4.3. Статута Друштва, верификовати тај избор, укључити два нова члана
из региона Београд у Управни одбор и свој рад, а на првој наредној седници Скупштине
обавестити Скупштину о томе.



Овај допис председник Скупштине треба да проследи свим члановима из региона Београд до
7.6.2023. године. Поштоване колегинице и колеге из региона Београд позивамо вас да се
активно укључите у решавање овог тренутног проблема и да изаберете најбоље међу вама
који ће вас представљати и, као и до сада, дати изузетан допринос раду нашег Друштва и
смисао свему што радимо, за добробит нашег образовно-васпитног система и друштво у
целини

IV ТАЧКА

Роберт Џунић је предложио да друштво директора покрене иницијативу везану за безбедност
ученика и запослених у школама и вртићима. Да се после ове временске дистанце и извештаја
свих релевантних чинилаца огласимо по питању дешавања у школи Владислав Рибникар и то са
принципијалним ставовима,а не са осудама или подршкама некоме и нечему.

Дејан Недић је чланове упознао о процедурама које следе у случају ВД стања Министра просвете и
давању сагласности на конкурсе за директора школе који се налазе у избору.

Пошто није више било ни предлога ни питања седница је завршена у 13:30.

Записничар Председник УО ДДШС

Владан Ницовић, професор Иван Ружичић, професор


